
1/1 
 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي

 (: الحوار البرلماني الدولي بشأن تغير المناخCOP29لمؤتمر الأطراف ) 29التحضير للدورة الـ

  2024حزيران/يونيو  11، ثلاثاءال
 ملخص

 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي 15:00ولغاية الساعة  14:00من الساعة  ،2024حزيران/يونيو  11

المعني بتغير المناخ، ينظم الاتحاد البرلماني للأمم المتحدة  (COP29لمؤتمر الأطراف ) 29للدورة الـفي إطار التحضير 
مع مقرر  الرئيسية المتعلقة بالمناخ. وسيتضمن الاجتماع حوارا   سائلللبرلمانات لمناقشة الم عالميا   فتراضيا  ا الدولي اجتماعا  

الأفكار بشأن الأولويات المناخية في محاولة لتبادل  (COP29لمؤتمر الأطراف ) 29لدورة الـا في البرلمانيالاجتماع 
 .لتشكيل الوثيقة الختامية للاجتماع البرلماني

. ويُشجَّع البرلمانيون العاملون في مجال تغير المناخ والتنمية المستدامة في البرلماناتللبرلمانيين والموظفين  تاحةم إن الفعاليةو 
والفرنسية الإنجليزية توفر الترجمة الفورية باللغات توس . (Zoom)زووم منصةعلى  الفعالية عقدتسعلى الحضور. 

 .والعربية الاسبانيةو 

 البرلمانات للعمل على حالة الطوارئ المناخية. شدالاتحاد البرلماني الدولي لح حملةالمزيد عن  وااكتشف

 

https://www.ipu.org/parliaments-planet
https://www.ipu.org/parliaments-planet


Preparing for COP29: Inter-parliamentary dialogue on 
climate change 

Tuesday, 11 June 2024 

Summary 

11 June 2024, 14:00-15:00 CEST 

In preparation for the 29th United Nations Climate Change Conference (COP29), the IPU 
is organizing a global virtual meeting for parliaments to discuss key climate issues. The 
meeting will feature a dialogue with the Rapporteur of the COP29 Parliamentary Meeting 
to exchange insights on climate priorities in an effort to shape the outcome document of 
the Parliamentary Meeting.  

The event is open to parliamentarians and parliamentary staff. Parliamentarians working 
on climate change and sustainable development are encouraged to attend. It will take 
place on the Zoom platform. Simultaneous interpretation in English, French, Spanish and 
Arabic will be provided. 

  

Find out more about the IPU’s campaign to mobilize parliaments to act on the climate 
emergency. 

 

https://www.ipu.org/node/12098
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